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Saksnummer: 44/2020 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 23. og 26. mars ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 45/2020 
Sak: Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding 2019 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.200 

 
Administrasjonen la fram forslag til Norges Skytterstyres årsmelding for 2019.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
det ekstraordinære Skyttertinget 2020: 

 
Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 

Norges Skytterstyre innbyr det ekstraordinære Skyttertinget 2020 til å fatte følgende 
vedtak: 
 
Norges Skytterstyres årsmelding for 2019 godkjennes.  

 
 
 
Saksnummer: 46/2020 
Sak: Tingsak: Årsregnskap med årsberetning for 2019 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.200 

 
Årsresultatet for 2019 ble kroner 772 731. Årsregnskap for 2019 med årsberetning følger 
som eget vedlegg til det ekstraordinære Skyttertinget 2020 (se sak 55/2020).  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
det ekstraordinære Skyttertinget 2020: 

Årsregnskap og årsberetning for 2019 godkjennes.  
 
Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 
 
Norges Skytterstyre innbyr det ekstraordinære Skyttertinget 2020 til å fatte følgende 
vedtak: 
 
Årsregnskap og årsberetning for 2019 godkjennes.  
 



Saksnummer: 47/2020 
Sak: Tingsak: Turnus Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Skyttertinget vedtok i sak 6/2018 følgende: 
Landsskytterstevnet 2023 legges til Midt-Norge landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2019. 
Landsskytterstevnet 2024 legges til Sørlandet landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2020. 
Videre turnus for landsskytterstevnene fra og med 2025 fremmes som sak på Skyttertinget 
2020.   
 
Administrasjonens drøfting 
Sak angående LS-turnus i framtid ble både på Skyttertinget 2017 og 2018 utsatt i påvente av 
LS-utvalgets arbeid.  
 
På grunn av at LS-utvalget som følge av et omfattende arbeid har fått forlenget frist til 1. mai 
2020, mener administrasjonen at LS-turnusen kun bør forlenges med to år. Det vil si kun for 
LS i årene 2025 og 2026.  
 
Turnussaken er ytterligere aktualisert ved at LS 2020 ble avlyst, og ved at konsekvensen ble 
grepet om å forskyve de påfølgende LS ett år fram til og med 2024. Det medfører at LS 2024 
ikke blir lagt til Sørlandet landsdel som planlagt. Denne problemstillingen drøftes også i 
denne turnussaken   
 
Bakgrunn for anbefaling om turnus kun for 2025 og 2026 på Skyttertinget 2020 
Bakgrunnen for administrasjonens anbefaling om kun å forlenge turnusen med to år (2025 
og 2026) er flersidig. For det første vil det være nødvendig med en grundig behandling av LS-
utvalgets rapport. Selv om LS-utvalget ikke er bedt om å konkret drøfte turnus spesielt, kan 
konsekvensene av tiltakene som foreslås mulig påvirke valg av LS-turnus og stedsvalg i 
framtid.  
 
Arbeidet i LS-utvalget har vært omfattende, og Skytterstyret har således vært opptatt av at 
rapporten ble grundig, istedenfor å presse på for at tidsfristen for utvalgsarbeidet skulle 
overholdes. Administrasjonen mener dette har vært riktig, da LS-turnusen både på kort og 
lengre sikt er viktige veivalg for DFS. Saken er også omfattet av stor interesse for alle 
potensielle LS-steder. Slik sett må det brukes den tid som er nødvendig for de mest 
gjennomtenkte beslutninger.          
 
Om LS-turnusen fortsatt skal gå på landsdeler og/eller konkrete stedsvalg vil her være et av 
valgene. I en slik prosess kan det også være nødvendig med en dialog mot potensielle LS-
arrangører angående forventningsavklaringer. For å gjennomføre en slik prosess trengs tiden 
fram til Skyttertinget 2022.       
 
I påvente av disse avklaringene, mener administrasjonen det vil være klokt å konsentrere 
turnusvedtak på Skyttertinget 2020 til de LS som kommer fram til og med 2026. LS-turnus for 
2025 og 2026 må bestemmes på Skyttertinget 2022, da de skal stedfestes på Skyttertinget 
våren 2022. 
 



Med et slikt vedtak gis organisasjonen mulighet til en grundig drøfting av LS-turnusen fra og 
med 2027 på Skyttertinget 2022. Slik administrasjonen ser det er det ingen negative 
konsekvenser eller risiko med en slik utsettelse. Per i dag har vi flere enn 10 steder som har 
tilkjennegitt at de kan tenke seg å arrangere LS i framtid. Det er derfor lav risiko for at DFS 
generelt skal miste interesserte LS-arrangører om turnusen kun bestemmes for ytterligere to 
år på Skyttertinget 2020.   
 
Landsdelsturnus for 2025 
Normalt sett ville administrasjonen innstilt på at turnusen skulle videreføres slik at Østlandet 
landsdel fikk LS i 2025. Med grepet om å forskyve LS-stedene ett år fram til 2024, mener 
administrasjonen det vil bli feil i forhold til Sørlandet som da mister sin turnus. Dette med 
bakgrunn i vedtak om å forskyve LS, der Steinkjer nå skal ha LS i 2024.  
 
Med bakgrunn i foreløpige drøftelser i forrige styremøte (sak 22), mener administrasjonen 
det vil være best at LS 2025 åpner opp for søknader fra både Østlandet og Sørlandet 
landsdel. Alternativet er at Sørlandet gis turnus for 2025 og Østlandet for 2026. Fordelen 
med å slå sammen Østlandet og Sørlandet i 2025, vil trolig være at man sikrer en god 
konkurransesituasjon om LS i 2025. Dette på grunn av at Evje per i dag er eneste potensielle 
søker fra Sørlandet landsdel (se nedenfor angående Kongsberg).         
 
Landsdelsturnus for 2026 
Administrasjonen innstiller på at Nord-Norge landsdel gis turnus for LS 2026, som en naturlig 
konsekvens av at det i forhold til nåværende turnusplan da er neste landsdel for tur. 
 
Kongsberg som LS-søker    
For 2024 så søkte Kongsberg som LS-arrangør, i tillegg til Evje på turnusen til Sørlandet. 
Dette på tross av at Kongsberg ikke tilhører Sørlandet landsdel. En søknad fra Kongsberg er 
svært positiv for DFS, da Sandnes ikke søkte LS i 2024. For framtiden mener 
administrasjonen at det vil være svært viktig for organisasjonen å ha flere LS-søkere sør for 
Elverum, enn dagens situasjon med kun Evje.  
 
Det har også slik administrasjonen ser det vært et ønske om at hver landsdel skal ha flere 
enn èn LS-søker, og alle har hatt to eller tre potensielle søkere. Det har sørget for en god 
konkurransesituasjon i de fleste landsdeler. Det har også medført at ingen arrangører har 
vært “tvunget” til å arrangere eller fått “klippekort” på å arrangere LS hvert femte år. 
Skyttertinget har også ved tidligere LS-tildelinger signalisert at de vil ha lengre perioder 
mellom hvert LS på samme sted enn 5 år.    
 
Administrasjonen mener også at Kongsberg på grunn av sin geografiske posisjon bør regnes 
på turnus for Sørlandet landsdel ved en LS-søknad. I dag tilhører de Østlandet landsdel 
(Numedal skyttersamlag/Viken 1 landsdelskrets). Administrasjonen vil derfor som et tillegg 
til turnus for 2025, foreslå at Kongsberg blir definert som Sørlandet landsdel i forhold til 
tildeling av LS. Det presiseres at Kongsberg og Numedal skyttersamlag vil for alle andre 
formål tilhøre Viken 1 landsdelskrets og Østlandet landsdel.         
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å innstille følgende til Skyttertinget 2020: 
 

1. Landsskytterstevnet for 2025 åpner for søknader fra Sørlandet og Østlandet landsdel. 
Søknadsfrist 1. januar 2022. 

2. Landsskytterstevnet 2026 åpner for søknader fra Nord-Norge landsdel. Søknadsfrist 
1. januar 2022.  

3. For LS-turnus fra og med 2025, blir eventuelle søknader fra Kongsberg regnet som del 
av Sørlandet landsdel.  

4. LS-turnus fra 2027 og framover skal vedtas på Skyttertinget 2022.    
 
Habilitet: 
Jens Sverre Knutsen ba om at styret vurderte hans habilitet i saken som Sørlandets 
representant i Skytterstyret. Skytterstyret kjente han habil.  
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
1.  For LS-turnus fra og med 2025, blir eventuelle søknader fra Kongsberg regnet som del av 
Sørlandet landsdel. Landsskytterstevnet 2025 åpner for søknader fra Sørlandet landsdel med 
søknadsfrist 1. januar 2022. 
2.  Landsskytterstevnet 2026 åpner for søknader fra Østlandet landsdel med søknadsfrist 1. 
januar 2022. 
3.  LS-turnus fra 2027 og framover skal vedtas på Skyttertinget 2022. 
 
Avstemning:  
Administrasjonens innstilling vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Gjerstad, Reksten, 
Reitan, Michelsen og Brøndbo Fiskum stemte for administrasjonens forslag, mens Knudsen 
og Knutsen stemte for Knutsen sitt forslag. 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 

1. Landsskytterstevnet for 2025 åpner for søknader fra Sørlandet og Østlandet landsdel. 
Søknadsfrist 1. januar 2022. 

 
2. Landsskytterstevnet 2026 åpner for søknader fra Nord-Norge landsdel. Søknadsfrist 

1. januar 2022.  
 

3. For LS-turnus fra og med 2025, blir eventuelle søknader fra Kongsberg regnet som del 
av Sørlandet landsdel.  

 
4. LS-turnus fra 2027 og framover skal vedtas på Skyttertinget 2022. 

 
 

 

 

 

 



Saksnummer: 48/2020 
Sak: Tingsak: Instruks for kontrollkomiteen  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 

 
Skyttertinget vedtok følgende i sak 8/2019: 

1) Skyttertinget skal fra og med 2020 gjennomføres annethvert år. Det gjennomføres 
ledersamling de årene det ikke er Skytterting. Ledersamling og Skytterting etableres som et 
fast årlig 2-dagers arrangement som gjennomføres på Gardermoen i løpet av kvartal 1 hvert 
år. (…) 

4) Det velges en kontrollkomite på tre personer på Skyttertinget 2020, som får i mandat å 
fastsette årsregnskapene etter regnskapslovens bestemmelser. Kontrollkomiteen skal også 
påse at vedtak gjort på Skyttertinget blir fulgt opp av skytterstyret og administrasjonen. 
Kontrollkomiteens rapport legges fram for Skyttertinget. 

 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen legger fram forslag til instruks for kontrollkomiteen. I arbeidet med 
instruksen har vi sett på instrukser for kontrollkomiteer i særforbund med to-årlige 
tingperioder, samt føringer fra Norges Skytterstyre i sak 23/2020. Revidert instruks er lagt 
fram for vår revisjon som ikke har merknader til den.  

Instruksen tas inn under punkt 1.310 i Skytterboka, slik at vi unngår å endre kapitlene fra 
1.400 og videre. Dette gjør at paragrafhenvisningen ikke blir lik de andre kapitlene under 
hoved-kapittel 1, som har med kapittelhenvisning i selve paragrafen (eks. valgkomite som 
har § 3-1).  
 
Fullstendig instruks ligger i vedtaksteksten, og det er ikke behov for å kommentere den 
nærmere her.  
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 
 
1.310 Skyttertingets kontrollkomite 
§ 1) Skyttertinget velger en kontrollkomite på 3 medlemmer, og ett varamedlem. Begge kjønn 
skal være representert blant medlemmene. Skyttertinget velger leder og nestleder. 
Funksjonstiden for medlemmene og varamedlem er to år.  
 
Et medlem i kontrollkomiteen som i løpet av sin periode blir valgt inn i Norges Skytterstyre 
eller blir ansatt i administrasjon, erstattes med varamedlem, eventuelt med nyvalg ved 
første anledning på Skyttertinget. Varamedlem som kommer i tilsvarende situasjon erstattes 
med nyvalg ved første anledning på Skyttertinget. 
 
§ 2) Kontrollkomiteen skal ha adgang til samtlige regnskaper og de forskjellige styre- og 
utvalgsprotokoller, og skal gjøre seg kjent med avgitte rapporter fra den engasjerte revisor. 
Kontrollkomiteen kan bygge på det arbeid som den engasjerte revisor har utført der den 
finner det hensiktsmessig.  
 



§ 3) Kontrollkomiteen skal påse at DFS regnskapsførsel er pålitelig, og at dets årsregnskap gir 
et korrekt uttrykk for DFS drift og finansielle stilling.  
 
§ 4) Kontrollkomiteen skal påse at DFS sine midler er anvendt i henhold til lover, vedtak, 
bevilgninger og økonomiske rammer. Videre skal det kontrolleres at de foretatte 
økonomiske disposisjoner er i samsvar med gjeldende lover og beslutninger fattet av 
Skyttertinget. Kontrollkomiteen skal også påse at vedtak gjort på Skyttertinget blir fulgt opp 
av Norges Skytterstyre og administrasjonen. 
 
§ 5) Kontrollkomiteen skal avholde et nødvendig antall møter og føre protokoll fra møtene. 
Protokollen sendes Norges Skytterstyre og DFS sin engasjerte revisor.  
 
§ 6) Kontrollkomiteen skal på vegne av Skyttertinget godkjenne årsregnskapene etter 
regnskapslovens bestemmelser.  
 
§ 7) Kontrollkomiteen skal avgi beretning til Skyttertinget om sin gjennomgang av hvert 
enkelt årsregnskap, samt styrets oppfølging av Skyttertingets vedtak. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 49/2020 
Sak: Tingsak: Instruks for Valgkomiteen  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 

 
Skyttertinget vedtok følgende i sak 8/2019: 
1) Skyttertinget skal fra og med 2020 gjennomføres annethvert år. Det gjennomføres 
ledersamling de årene det ikke er Skytterting. Ledersamling og Skytterting etableres som et 
fast årlig 2-dagers arrangement som gjennomføres på Gardermoen i løpet av kvartal 1 hvert 
år. 
(…) 
5) Fra og med Skyttertinget 2020 er funksjonstiden to år for medlemmer av Norges 
Skytterstyre og andre sentrale utvalg og komiteer som velges på Skyttertinget. Tillitsvalgte 
med någjeldende funksjonstid på tre år som velges på Skyttertinget 2019 får funksjonstid til 
2022.  
 
Organisasjonsutvalget har i sin rapport anbefalt at det bør settes krav om 40 % 
representasjon av hvert kjønn også i valgkomiteen. I tillegg har organisasjonsutvalget sett på 
det oppdraget (instruksen) som valgkomiteen har i dag, og hvordan dette bør være 
framover.  
 
Organisasjonsutvalget skriver følgende:  
«Nå som alle vil være på valg samtidig ved Skytterting annethvert år, vil arbeidet i 
Valgkomiteen bli enda viktigere for en sammensetning av gode styrer og utvalg. Tradisjonelt 
har valgkomiteen administrert innkomne forslag og kommet med sin innstilling foran 
Skyttertinget.  



Org-utvalget mener videre at Valgkomiteen i større grad må være aktive med initiativ for 
fremme gode kandidater i tillegg til innkomne forslag. Dette spesielt for å finne de beste 
kandidatene med tanke på kompetanse, kjønn og alder. Når alle representanter nå vil være 
på valg samtidig på Skyttertinget, vil det kreve mer av Valgkomiteen, samtidig som at det vil 
gi nye muligheter for å sette samme gode «styreteam». Det bør utarbeides en ny instruks for 
Valgkomiteen, slik at de får flere føringer for sitt arbeid mellom hvert Skytterting.» 
 
Dagens arbeidsmetode for valgkomiteen er beskrevet i § 3-3: 
Valgkomitéen behandler de innkomne forslag og gjør sin innstilling på valg for Skyttertinget 
på vanlig måte. Valgkomitéen er ikke bundet av de innkomne forslag, men kan gjøre sin 
innstilling utenom disse, men samtlige forslag skal følge innstillingen og være referert i 
denne. Hver tingrepresentant kan for Skyttertinget fremme forslag på valg. Valgkomitéen 
står fritt til å innstille andre kandidater. Valgkomitéen sender sammen med innstillingene en 
skriftlig presentasjon av eventuelle nye kandidater til verv sentralt i organisasjonen.  Denne 
presentasjonen bør si noe om kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det må gjøres noen få endringer i instruksen for valgkomiteen etter at Skyttertinget vedtok 
to-årlige tingperioder. I tillegg er kjønnsfordeling og ungdomsrepresentant tatt inn i 
forslaget, jf. forslag om sammensetning av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg som legges 
fram for Skyttertinget i egen sak.  
Norges Skytterstyre ønsker å følge opp organisasjonsutvalgets anbefaling om å endre 
instruksen til valgkomiteen slik at de får en mer aktiv rolle med å finne gode kandidater til 
Norges Skytterstyre og sentrale utvalg og komiteer. Dette for å kunne få en best mulig 
sammensetning av kandidatene med tanke på kompetanse, kjønn og alder. Det tas inn at ett 
medlem skal være 26 år eller yngre i valgåret, på lik linje med de andre utvalgene i DFS som 
har krav om landsdelsvis representasjon. Det foreslås også at Skyttertinget velger leder og 
nestleder. Etter nåværende ordning konstituerer valgkomiteen seg selv.  
 
I forslag til vedtak tas det derfor inn en ny paragraf 3-3, der valgkomiteen foreslås å ha en 
mer aktiv rolle enn i dag for å finne gode kandidater til sentrale tillitsverv.  
 
Administrasjonen mener dagens ordning ved at valgkomiteens leder og nestleder velges av 
valgkomiteen selv, bør endres til at Skyttertinget selv velger disse. Vervet av leder i 
valgkomiteen er svært viktig, og det synes derfor riktig at det bør være DFS øverste organ 
som selv bestemmer hvem dette skal være.      
 
Norges Skytterstyre ser det videre som naturlig at generalsekretæren legger fram sak for 
Skyttertinget om styrets godtgjørelse. Generalsekretæren er den som kjenner best til 
økonomiske forutsetninger og styrets arbeid, og det vil uansett være Skyttertinget som 
fastsetter godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte. Dette formuleres som eget punkt i kapittel 16, 
med tilsvarende premisser som i dag. Fastsetting av godtgjørelse tas inn under Skyttertingets 
oppgaver i § 2-6. Med bakgrunn i dette foreslås at nåværende paragraf 3-4 utgår fra 
valgkomiteens instruks. 
 
 
 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 
1.300 Skyttertingets valgkomité 
§ 3-1 
Skyttertinget velger en valgkomité på fem medlemmer med personlige varamedlemmer fra 
hver av de fem landsdelene - Nord-Norge, Midt-Norge, Vestlandet, Sørlandet og Østlandet. 
Blant medlemmene skal det være minst to av hvert kjønn. Ett medlem skal være 26 år eller 
yngre i valgåret. Denne representanten kan gjenvelges èn gang etter fylte 26 år. 
Skyttertinget velger leder og nestleder. Funksjonstiden for medlemmer og varamedlemmer 
er to år.  
 
Medlemmer og varamedlemmer av Norges Skytterstyre, eller ansatte i administrasjonen har 
ikke anledning til å være medlem eller varamedlem i valgkomiteen.  
 
Et medlem i valgkomiteen som i løpet av sin periode blir valgt inn i Norges Skytterstyre eller 
blir ansatt i administrasjon, erstattes med varamedlem, eventuelt med nyvalg ved første 
anledning på Skyttertinget. Et varamedlem som kommer i tilsvarende situasjon erstattes 
med nyvalg ved første anledning på Skyttertinget. 
 
§ 3-2 
Når Skyttertinget er hevet skal den nyvalgte valgkomiteen tre sammen og velge sekretær for 
to år. Valget føres i valgkomiteens protokoll. 
 
§ 3-3 
Valgkomiteen skal aktivt arbeide for å finne gode kandidater til sentrale verv. I tillegg skal 
valgkomiteen vurdere innkomne forslag. Valgkomiteen skal i sin innstilling til Skyttertinget 
legge til grunn en best mulig sammensetning av kandidatene med tanke på kompetanse, 
kjønn og alder. Innkomne forslag skal følge innstillingen, og være referert i denne.  
 
Valgkomiteen sender sammen med sin innstilling en skriftlig presentasjon av eventuelle nye 
kandidater til verv sentralt i organisasjonen.  Denne presentasjonen bør si noe om 
kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. 
Hver tingrepresentant kan for Skyttertinget fremme forslag på valg. 
 
§ 3-4 går ut. 
Skyttertingets oppgaver § 2-6: 
Det tas inn følgende kulepunkt: 

- Fastsetting av godtgjørelse til sentralt tillitsvalgte 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 50/2020 
Sak: Tingsak: Revisjon av kapittel 15 Straffebestremmelser 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 15 

 
Vedtak: 
Saken utsettes til neste møte. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 51/2020 
Sak: Tingsak: Sammensetning av Norges Skytterstyre og sentrale utvalg   
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 

 
Organisasjonsutvalget (Org-utvalget), ved leder Heidi Skaug, overleverte 
Organisasjonsutvalgets rapport i forbindelse med styremøte 2. februar 2020. De foreslår der 
å sette krav til kjønnskvotering i Norges Skytterstyre og andre sentrale utvalg, samt utvide 
Norges Skytterstyre med en ungdomsrepresentant under 26 år.  
Norges Skytterstyre drøftet i sak 8/2020 og 26/2020 styrets sammensetning, etter innspillet 
fra Org-utvalget. Administrasjonen har tatt med seg føringer fra Skytterstyret, og fremmer i 
denne saken et konkret forslag til sammensetning av Norges Skytterstyre og andre sentrale 
utvalg.   
 
Når det gjelder andre sentrale utvalg utenom Norges Skytterstyre, henger saken i noen grad 
sammen med Org-utvalgets forslag om opprettelse av et Teknisk/Sportslig utvalg. 
Administrasjonen velger likevel å behandle eventuell innføring av Teknisk-Sportslig utvalg 
som egen sak. Dette er gjort slik for å få en mer oversiktlig saksbehandling. Det vil imidlertid 
være nødvendig å skjele til begge saker for å forstå helheten i saksbehandlingen.  
 
Administrasjonens drøfting 
Saken viser først kort hva Org-utvalgets syn var på endringer i sentrale styrer/utvalg. Videre 
drøftes sammensetning av Norges Skytterstyre særskilt. Til sist drøftes sammensetning av de 
andre utvalgene.  
 
Administrasjonen har i denne saken fulgt føringer som gjennom to styremøter er gitt av 
Norges Skytterstyre. Der styret ikke har gitt klare føringer, drøfter administrasjonen sitt syn 
på hvordan eventuelle endringene bør bli. Administrasjonen har ellers holdt seg til styrets 
føringer, da disse i stor grad er i tråd med administrasjonens standpunkt i saken.  
Helt innledningsvis fastslås også at eventuelle endringer på sammensetning av Norges 
Skytterstyre (Skytterbokas § 1-8) må godkjennes av Forsvarsdepartementet eller Stortinget. 
Det medfører at endringer tidligst kan tre i kraft fra og med Skyttertinget 2022. 
 
Forslag fra Organisasjonsutvalget angående sammensetning av Norges Skytterstyre: 
Kjønnsrepresentasjon 
Org-utvalget har drøftet kjønnsrepresentasjon generelt i sitt arbeid for alle 
organisasjonsnivå. I deres drøftelser pekes det på at DFS i større grad bør bedre 
kjønnsbalansen i styrer og utvalg. De mener derfor det må gjøres grep som sikrer en bedre 
kjønsbalanse.  Et av forslagene angår Norges Skytterstyre. 



Org-utvalget foreslår at Forsvarets representant og leder DFSU skal holdes utenfor en 
kvoteringsordning. Sjef Heimevernet er fast representant i Norges Skytterstyre. Det sier seg 
da selv at den posisjonen må være utenfor kjønnskvoteringen av de valgte på Skyttertinget..    
 
Org-utvalget foreslår også at leder DFSU skal holdes utenfor kjønnskvotering. Dette fordi 
denne representanten ikke er på valg samtidig med resten av Norges Skytterstyre, men blir 
fast medlem i Norges Skytterstyre med bakgrunn i at hun/han velges som leder i DFSU.  
 
Valget av DFSU bør slik Org-utvalget ser det fortsatt foregå etter at Norges Skytterstyre er 
valgt på Skyttertinget. Ved en kjønnskvotering hvor DFSU-leder er inklusiv, vil det å inkludere 
DFSU-leder i kjønnskvoteringen medføre fare for at denne blir bundet opp til et spesielt 
kjønn.  
 
Organisasjonsutvalget foreslår at av de resterende 7 landsdelsrepresentanter, skal det være 
minst 3 av hvert kjønn.   
 
Utvidelse av Norges Skytterstyre/Ungdomsrepresentant 
Organisasjonsutvalget foreslår videre å utvide Norges Skytterstyre med ett medlem, hvor det 
er krav om at medlemmet er under 26 år (kan gjenvelges en gang etter 26 år). Norges 
Skytterstyre blir da på 9 medlemmer.  
 
Landsdelsrepresentasjon 
Org-utvalgets er delt i synet på å opprettholde landsdelsrepresentasjonen i Norges 
Skytterstyre. Halvparten av Org-utvalget vil gå bort fra dagens ordning med 
landsdelsrepresentanter. De vil heller innføre et system med styreverv etter faglige 
kvalifikasjoner, hvor Valgkomiteen skal sørge for den geografiske representasjonen gjennom 
sin innstilling.  
 
Innspill fra Norges Skytterstyre om sammensetning av Norges Skytterstyre 
Kjønnsrepresentasjon 
Norges Skytterstyres flertall har tilkjennegitt at de i likhet med Organisasjonsutvalget ønsker 
et system med kjønnskvotering i Norges Skytterstyre. Dette i samsvar med 
Organisasjonsutvalgets argumentasjon, som mener det vil styrke DFS om det settes krav om 
kjønnsbalanse i pakt med det som gjøres i styrer og utvalg i samfunnet for øvrig.  
 
Skytterstyret mener til forskjell fra Org-utvalget at Norges Skytterstyre bør bestå av minst 40 
% av hvert kjønn. Dette for å oppfylle offentlige krav som nå eksempelvis stilles til 
statsforetak. Det vil si at av de 7 representantene som Skytterstyret består av utenom 
Forsvarets representant, skal det være minst 3 av hvert kjønn.  
 
Sak om endring av styresammensetning må godkjennes av Forsvarsdepartementet. Når det 
gjelder forholdet til kjønnsrepresentasjon, bør derfor et forslag til endring også skjele til 
hvilken form for kjønnskvotering som med størst sannsynlighet blir godkjent. Når saken skal 
godkjennes av FD/Stortinget, som den må i forhold til grunnreglene, er det trolig at det 
uansett vil settes krav til en representasjon på 40 % av hvert kjønn. Dette begrunnet i at en 
slik kjønnsfordeling har blitt innført i mange offentlige styrer. 
 



Utvidelse av Norges Skytterstyre/Ungdomsrepresentant 
Skytterstyret har også drøftet om det bør være en ungdomsrepresentant i Skytterstyret, i 
tråd med Org-utvalgets anbefaling. Skytterstyret har her ikke gitt entydige føringer, og styret 
har så langt vært delt i synes på om styret bør utvides. Skytterstyret har også drøftet om det 
kunne vært mulighet for andre behov enn å utvide Norges Skytterstyre med en 
ungdomsrepresentant. Eksempelvis om en utvidelse skulle vært knyttet til en annen 
funksjon.  
 
Administrasjonen mener her at det kan være hensiktsmessig å sette dette slikt krav til 
ungdomsrepresentasjon i andre sentrale utvalg, men usikker på om dette er riktig i Norges 
Skytterstyre. Administrasjonen mener prinsipielt at en størrelse på 8 personer i Norges 
Skytterstyre er et stort nok styre for DFS. En ekstra representant i Norges Skytterstyre vil 
også gi en økonomisk kostnad på ca. 100 000 kroner årlig.   
 
Hvis det skulle være en representant nummer 9 i Norges Skytterstyre, så mener 
administrasjonen dette kunne vært en “fri” representant med etterspurt kompetanse, og 
ikke knyttet til bestemt alder eller geografi. Med 9 representanter i styret ville det også 
sikret oddetall ved avstemninger.  
 
Oppsummert mener administrasjonen at det ikke foreligger tilstrekkelig motivasjon for å 
utvide styret med flere medlemmer enn dagens ordning. Til saken angående 
kjønnsrepresentasjon så vil det også kreve at det skal være 4 personer av hvert kjønn om 
styret utvides med ett nytt medlem, hvis man samtidig skal beholde minst 40 % av hvert 
kjønn i Norges Skytterstyre. Det er ikke til hinder for å utvide Skytterstyret, men vil samtidig 
gjøre det noe mer krevende i forhold til fleksibilitet med sammensetning av styret og 
gjennomføring av valget som er omhandlet nedenfor.        
 
Landsdelsrepresentasjon   
Skytterstyret har gitt føringer om at dagens ordning med landsdelsrepresentasjonen bør 
opprettholdes. Det blir sett på som en styrke for DFS at hele landet er representert i Norges 
Skytterstyre. Skytterstyret ser Org-utvalgets ønske om å kunne velge friere etter faglige 
kvalifikasjoner, men mener at valgkomiteen bør kunne finne de rette fagkandidater også 
med dagens valgordning.  
 
Forslag fra Organisasjonsutvalget angående andre utvalg 
Kjønnsrepresentasjon og ungdomsrepresentasjon 
Organisasjonsutvalget mener at det også i andre utvalg bør settes krav til minst 40% av hvert 
kjønn, det vil si at 2 av 5 av landselsrepresentantene i nåværende DFSU, Feltutvalget og 
Valgkomiteen.  Organisasjonsutvalget foreslår også her at det skal være 
ungdomsrepresentasjon med en representant under 26 år som en av de landsdelsvise 
representantene. (I denne saken drøftes ikke en eventuell sammenslåing av DFSU og  
 
Feltutvalget som Organisasjonsutvalget foreslår, men kun det prinsipielle med 
kjønnskvotering og ungdomsrepresentasjon.) 
 
 
 



Administrasjonens vurdering: 
Administrasjonen er her enig i Organisasjonsutvalget både med hensyn til kjønnskvotering 
og ungdomsrepresentasjon. Dette vil styrke arbeidet, og både med hensyn til 
ungdomsarbeid, feltskyting og i Valgkomiteen. Det vil i alle disse utvalgene være viktig at 
begge kjønn er godt representert, og at det gis krav om ungdomsrepresentant i utvalgene i 
henhold til Org-utvalgets beskrivelse. Administrasjonen vil også tillegge at slike 
ungdomsrepresentanter vil være viktige for et stadig påfyll av yngre tillitsvalgte som kjenner 
systemene til DFS sentralt godt, og ikke bare har bakgrunn fra lokalt nivå.   
 
I tillegg til utvalgene som har landsdelsrepresentasjon, mener administrasjonen at 
Domsutvalget, Appellutvalget og Kontrollkomiteen også skal ha krav om at begge kjønn skal 
være representert. Disse utvalgene har kun 3 medlemmer, slik at det der vil være naturlig 
med et slikt krav.     
 
Gjennomføring av valg på Skyttertinget med krav til kjønns- og ungdomsrepresentasjon  
Ved et forslag om å endre krav til kjønnssammensetning av Norges Skytterstyre, må det også 
ved valget på Skyttertinget utarbeides et godt system for dette. Ved fortsatt krav om at 
representantene skal velges enkeltvis, må det sikres at det eksempelvis ikke er 
representanter fra samme region eller DFSU-leder som velges til slutt. Dette kan medføre en 
situasjon hvor valget på de representanter kan ende som et kjønnsvalg, hvor man blir 
tvunget til å velge en representant som er av “riktig” kjønn i forhold til kravet om 
kjønnsrepresentasjon.  
 
Den samme utfordring vil gjelde krav om ungdomsrepresentasjon i henhold til behandling av 
andre utvalg enn Skytterstyret. Et endelig system for dette er ikke tatt med i denne 
drøftelsen, men forutsettes utarbeidet etter et vedtak om å innføre kjønnsrepresentasjon. 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2020: 

1. Det innføres krav om minst 40 % representasjon av hvert kjønn til Norges Skytterstyre. 
Endringen gir følgende ordlyd i Skytterbokas grunnregel paragraf 1-8: 
 “Norges Skytterstyre består av 8 medlemmer. 7 velges av Skyttertinget, inklusiv                  
lederen i Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg. Av disse 7 medlemmer skal det 
velges minst 3 av hvert kjønn. Èn representant oppnevnes av  Forsvarsdepartementet.” 

       Kapittel 1.400, paragraf 4-1, endres tilsvarende.  
 
2. I alle andre utvalg i DFS som har krav om landsdelsvis representasjon, gis krav om minst 

40% representasjon av hvert kjønn (Nåværende DFSU, Feltutvalget og Valgkomiteen). I 
disse utvalgene skal minst en være 26 år eller yngre i valgåret. Denne representanten 
kan gjenveldes èn gang etter fylte 26 år. I Domsutvalget, Appellutvalget og 
Kontrollkomiteen skal begge kjønn være representert. 

 
3. Norges Skytterstyre gis med bakgrunn i vedtakets punkt 1 og 2, i oppdrag å utarbeide ny 

gjennomføringsinstruks for valgene på Skyttertinget. 
 
4. Endringer i grunnreglene må godkjennes av Forsvarsdepartementet, ev. av Stortinget.  



Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 

1. Det innføres krav om minst 40 % representasjon av hvert kjønn til Norges 
Skytterstyre. Endringen gir følgende ordlyd i Skytterbokas grunnregel paragraf 1-8: 

“Norges Skytterstyre består av 8 medlemmer.  7 velges  av Skyttertinget,  inklusiv 
lederen i Det frivillige Skyttervesens ungdomsutvalg. Av disse 7 medlemmer skal det 
velges minst 3 av hvert kjønn. Èn representant oppnevnes av  
Forsvarsdepartementet.  Kapittel 1.400, paragraf 4-1, endres tilsvarende.  

2. I alle andre utvalg i DFS som har krav om landsdelsvis representasjon, gis krav om 
minst 40% representasjon av hvert kjønn (Nåværende DFSU, Feltutvalget og 
Valgkomiteen). I disse utvalgene skal minst en være 26 år eller yngre i valgåret. 
Denne representanten kan gjenveldes èn gang etter fylte 26 år. I Domsutvalget, 
Appellutvalget og Kontrollkomiteen skal begge kjønn være representert. 
 

3. Norges Skytterstyre gis med bakgrunn i vedtakets punkt 1 og 2, i oppdrag å utarbeide 
ny gjennomføringsinstruks for valgene på Skyttertinget. 
 

4. Endringer i grunnreglene må godkjennes av Forsvarsdepartementet, ev. av 
Stortinget.  

 
 

Saksnummer: 52/2020 
Sak: Tingsak: Oppretting av Teknisk-Sportslig utvalg 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1. 

 
Organisasjonsutvalget (Org-utvalget) foreslo i sin rapport (side 11 og 12) å opprette et 
Teknisk – Sportslig utvalg i DFS.  Videre foreslo Org-utvalget å slå sammen nåværende DFSU 
og Feltutvalget til et nytt utvalg med navn DFSR. 

På Skyttertinget 2020 kan det kun gjøres eventuelle vedtak om nytt utvalg, eventuelt 
sammenslåing av utvalg. En ny organisering kan først gjelde fra etter valgene på 
Skyttertinget 2022.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for videre arbeid med sak til 
Skyttertinget 2020 angående opprettelse av Teknisk-Sportslig utvalg og sammenslåing av 
DFSU og Feltutvalget 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
 
 



Saksnummer: 53/2020 
Sak: Tingsak: Landsskytterstevnet/nasjonalt arrangement innendørs   
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Skyttertinget gjorde i sak 7/2018 følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å fremme forslag til opplegg for et eventuelt 
Norgesmesterskap i 15 meter innendørs.  
 
Skyttertinget gjorde i sak 7/2019 følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre gis i oppdrag å gå videre med de framlagte planer om et NM 15 meter 
DFS. Til Skyttertinget 2020 fremmes et konkret forslag til gjennomføring av arrangementet 
basert på følgende rammer: 
 

1. NM 15 meter DFS skal være et breddearrangement med høy kvalitet, hvor målet er å 
få flest mulig deltakere og PR for skyttersporten. 
 

2. NM 15 meter DFS skal arrangeres på et innendørsanlegg/hall med kapasitet til å 
gjennomføre innledende skyting for 1 000 skyttere per dag. 
 

3. NM 15 meter DFS skal de første to år arrangeres sentralt på Østlandet. Senere kan 
arrangementet også legges til steder med stor hotellkapasitet/nærhet til flyplass, og 
hvor økonomien til skytter og arrangementsgjennomføring prioriteres. 
 

4. NM 15 meter skal de første årene ha sentral økonomisk og administrativ styring fra 
Skytterkontoret, med bistand fra lokale skytterlag for den tekniske gjennomføringen. 
 

5. Tidspunktet for når NM 15 meter skal arrangeres, må vurderes nøye i forhold til øvrig 
aktivitet og regionale terminlister. Stevnet skal kunne arrangeres på tre dager, 
inklusive eventuelle finaler (fredag - søndag). 
 

6. NM 15 meter skal være økonomisk selvfinansierende. 
 

7. Valg av navn på arrangementet utsettes til Skyttertinget 2020.      

 
Administrasjonen la opp til en foreløpig drøfting av framdrift for et “Landsskytterstevne 
innendørs/Nasjonalt mesterskap på 15 meter”.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre arbeid med sak angående Landsskytterstevnet 
innendørs/Nasjonalt mesterskap 15 meter til Skyttertinget 2020.   

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
Protokolltilførsel: 
Torben Knudsen ba om protokolltilførsel på at han ikke ønsket å benytte navnet 
“Landsskytterstevnet innendørs”. 



Saksnummer: Sak 54/2020 
Sak: Tingsak: Langtidsplan 2021-2024 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1 

 
Det frivillige Skyttervesens (DFS) Langtidsplan for 2021 – 2024 skal være organisasjonens 
styrende verktøy for den neste 4-års perioden.  
 
Langtidsplanen for 2016-2020 har hatt fokus på feltaktiviteter, skyteskoler, utdanning og 
anlegg. Sentralt har vi også arbeidet mye med større synliggjøring av våre samfunnsoppgaver 
og vår relevans for Forsvaret. Det er gjort en solid innsats med å videreutvikle 
organisasjonens tilknytning til Forsvaret. Det er skrevet ny avtale med Forsvaret om støtte til 
Landsskytterstevnet for perioden 2021-2030, og det er skrevet ny samarbeidsavtale med 
Heimevernet. Dialogen med Stortinget og Forsvarsdepartementet er god. Stortings-
representantene kjenner godt til oss, hva vi gjør og hva vi står for. Forsvarsdepartementet gir 
gode tilbakemeldinger på hvordan vi løser vårt nye og mer omfattende samfunnsoppdrag, 
samt forvalter våre ressurser, senest gjennom en omfattende evaluering fra 2018.  
 
De aller fleste vedtatte tiltak i Langtidsplan 2016-2020 er gjennomførte. De fleste måltall for 
våre fokusområder viser en positiv utvikling, og spesielt satsingen på skyteskoler og skyte-
instruktørutdanning har vært en suksess. Vi har imidlertid en liten nedgang i ungdoms-
aktiviteten. I langtidsplanen for 2021-2024 ønsker vi gjennom fokusområde lagsaktivitet og 
flere aktivitetsrettede tiltak å sette enda større fokus på bredderekruttering på lagsnivå.  
 
Den nye langtidsplanen for 2021-2024 har blitt til etter en grundig prosess i hele 
organisasjonen. Norges Skytterstyre, DFSU, Feltutvalget og administrasjonen har gjennom 
flere møter sett på hvordan vi kan legge til rette for å øke lagsaktiviteten. Oppsummering fra 
leder-samlingen i 2019 og innspill fra samlagene har bidratt til det resultatet som i dag 
foreligger. 
 
Høring i samlagene. 
Det ble sendt ut høringsbrev 3. mai, med frist for innspill 1. september. Påminnelse ble sendt 
rett etter LS. Sammen med høringsbrevet ble det utsendt en kort oppsummering fra 
ledermøtet, der det også kom mange gode innspill til ny langtidsplan.  
 
Norges Skytterstyre ba i høringen spesielt om tilbakemelding på følgende:  

- Fokusområder perioden 2021-2024 (tiltak som det settes inn ekstra ressurser til også 
fra sentralt hold, som feltåret og skyteskoleåret). Bør fokusområde gå over to år?  
- Nye satsingsområder i planen (satsingsområder er kapittel 1-8).  
- Hvordan øke fokus på lagsaktiviteter? Dette blir drøftingssak på Skyttertinget.  
- Er det tiltak samlaget mener er spesielt viktig å fokusere på i den neste fireårs-
perioden?  

 
Det er mottatt høringsuttalelser fra 8 samlag. I tillegg har DFSU sendt ut høringsbrev for 
kapittel 3 vinteren 2020. Her kom det inn 17 innspill. Disse ble behandlet av DFSU i deres 
møte 24. februar 2020. 

DFSU og Feltutvalget har kommet med innspill til plandokumentet.  



Administrasjonens drøfting 
Planen innebærer en målrettet satsing på utdanning og aktivitet av tillitsvalgte på lagsnivå. 
Flest mulig av den norske befolkning skal få opplæring i en god og ansvarlig våpen- og 
sikkerhetskultur. Skyteskoler og opplæring av skyteinstruktører og tillitsvalgte i alle ledd er 
svært viktig for at flest mulig skal få tilbud om lære å skyte på en sikker og god måte. Satsing 
på utdanning av tillitsvalgte i skytterlagene forsterkes gjennom nye kurstilbud i 
planperioden. Samarbeidet med skolene skal styrkes for å ivareta vårt offentlige 
samfunnsansvar. 

Nye miljøkrav til våre skytebaneanlegg blir tema i langtidsplanperioden. Det er særdeles 
viktig at skytterlagene vedlikeholder sine skytebaner og kulefang i samsvar med gjeldende 
regler. DFS planlegger en form for miljøsertifisering av skytebanene i planperioden. Dette for 
å kunne dokumentere at DFS og skytterlagene er bevisst sitt samfunnsansvar. 
 
Det gode samarbeidet med Forsvaret videreføres, og det planlegges et nærmere samarbeid 
med Heimevernet om et sommertreff for ungdommer.  
 
Gjennomføring og planarbeid blir tema for ledersamlingene. Prosessen med oppfølging av 
vedtatt langtidsplan og arbeid med nye planer planlegges gjennomført slik: 
 
2020: Skyttertinget: Vedtak Langtidsplan 2021-2024 
2021: Ledersamling: Gjennomføring av LTP blir hovedtema 
2022: Skyttertinget: Rullering av økonomisk prognose, starte høring ny LTP høsten 2022. 
2023: Ledersamling: Status gjennomføring LTP, innspill til ny LTP 
2024: Skyttertinget: Vedtak Langtidsplan 2025-2028 
……..Tilsvarende årshjul videre. 
 
Organisasjonen får med dette en levende og inkluderende planprosess med fokus på 
aktivitet og overordna strategier for å nå organisasjonens målsettinger. De faste aktivitetene 
vil være med i framtidige planer, men det vil være ulike satsinger i fireårs-periodene.  
 
Norges Skytterstyre mener langtidsplanen blir et godt styringsverktøy, med konkrete og 
målbare tiltak. Vi ser fram til god oppfølging av langtidsplanen fra alle ledd innen Det 
frivillige Skyttervesen, med felles målsetning om å øke lagsaktiviteten i perioden 2021-2024. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2020: 
 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2021 – 2024 godkjennes. 
 
Norges Skytterstyre besluttet enstemmig følgende innstilling: 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2020 til å fatte følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2021 – 2024 godkjennes. 
 
 
  



Saksnummer: 55/2020 
Sak: Ekstraordinært Skytterting - årsregnskap med årsberetning for 2019 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Ordinært Skytterting ble i sak 36/2020 utsatt til 31. oktober – 1. november som følge av 
korona-krisen. Årsregnskap 2019 skal godkjennes innen 1. august. Det må således 
gjennomføres et ekstraordinært Skytterting på nett for å få godkjent fjorårets regnskap.  
 
Reglene for avholdelse av ekstraordinært Skytterting framgår av Skytterboka § 2-13: 
§ 2-13 Ekstraordinært skytterting 
a) Ekstraordinært Skytterting kan avholdes når Skytterstyret finner det nødvendig, eller 
når minst 1/3-del av samlagene forlanger det. Krav om ekstraordinært Skytterting skal 
behandles i samlagsstyret etter forutgående skriftlig innkalling og krever alminnelig flertall i 
vedkommende samlagsstyre. 
 
b) Når ekstraordinært Skytterting avholdes gjelder følgende fremgangsmåte: 
Skytterstyret sender skriftlig kunngjøring til samlagene om det eller de forslag som skal 
behandles. Tilsvarende kunngjøring inntas i relevante media. Kommentarer til saken(e) 
må være kommet til Skytterstyret innen 14 dager etter kunngjøring. Deretter utarbeider 
Skytterstyret innstilling og innkaller til ekstraordinært Skytterting. 
 
Administrasjonens drøfting 
Skytterbokas regler for ekstraordinært Skytterting er skrevet med tanke på ekstraordinære 
saker som måtte tilkomme, og som krever et tingvedtak. Nå skyldes behovet for et ekstra-
ordinært Skytterting at årsregnskap 2019 må godkjennes før innlevering til Brønnøysund-
registrene. Skyttertingets behandling av årsregnskapet er vanligvis en veldig kurant sak som 
erfaringsmessig skaler liten eller ingen debatt. Det hender at det kommer noen spørsmål.  
 
Administrasjonen mener at i dette tilfellet kan prosedyren gjøres enklere enn det 
Skytterboka tilsier. Det skal ikke være behov for en forutgående kunngjøring med 14 dagers 
frist for kommentarer til sakene. For godkjenning av regnskap må det være nok at 
Skytterstyret utarbeider sin innstilling og kaller inn til ekstraordinært Skytterting. Det kan 
sendes et varsel om tidspunkt til samlagene rett etter styremøtet, og sakspapirene sendes ut 
senest 14 dager før.  
 
Administrasjonen forslår at tinget kan gjennomføres med bruk av Microsoft Teams der 
regnskapet presenteres, og at spørsmål stilles i en chat-tjeneste. Alternativt kan spørsmål 
også sendes inn på e-post i forkant. Vi legger opp til et testmøte ca. 14 dager i forkant, slik at 
man får tid å rette ev. tekniske utfordringer hos de som skal delta (eks. oppgradere 
nettleser).  
 
Administrasjonen foreslår at det kalles inn til ekstraordinært Skytterting i slutten av mai, slik 
at det gjennomføres i god tid før sommerferien.  
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Ekstraordinært Skytterting avholdes på nett mandag 25. mai kl. 19. Tingdelegatene kobles 
opp fra kl. 18.  
 
Saksliste: 

1. Konstituering 
2. Norges Skytterstyres årsmelding for 2019 
3. Årsregnskap for 2019 med årsberetning 

 
Norges Skytterstyres innstilling med saksdokument sendes ut senest 8. mai.  
Det legges opp til et teknisk testmøte onsdag 13. mai fra kl. 18. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 56/2020 
Sak: Høring ny våpenforskrift  
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Justisdepartementet (JD) har sendt forslag ny våpenforskrift ut til høring. Frist for 
høringssvar er 2. juni. Ny våpenlov ble vedtatt av Stortinget i mars 2018.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga innspill til høringssvar til forslag om ny våpenforskrift. Styret får 
tilsendt utkast til høringssvar for eventuelle kommentarer i løpet av mai. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 57/2020 
Sak: Utkast søknad om offentlige midler 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
De siste års tildelinger fra Forsvarsdepartementet (FD) viser at prioritering av tiltak i søknad 
om drifts- og prosjektstøtte har avgjørende betydning for tildelingen. Det er således svært 
viktig å legge ned et godt arbeid med søknaden, og følge opp prioriteringer gjennom 
Langtidsplan 2021-2024. Langtidsplanens økonomiske prognose legges til grunn for fordeling 
av midler i prosjektsøknaden. 
 
 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad til Forsvarsdepartementet 
om drift- og prosjektstøtte for 2021 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 
 
 
 

Saksnummer: 58/2020 
Sak: Konkurranseprogram i skifelt og skogsløp for kikkertklassen 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 18, vedlegg 1 

 
Skyttertinget 2019 drøftet revidert regelverk for kikkertklassen med følgende vedtak 
(utdrag):  
«Konkurransetilbudet gis opp til og med samlagsnivået i bane-, felt- og 15 meterskyting, 
samt i skifelt og skogsløp. I grovfelt følger kikkertklassen program som for klasse HK416 når 
det er eget opplegg for disse, ellers klasse 1.» 
I vedlegg 1 i Skytterboka, som beskriver konkurransereglene for skifelt og skogsløp, er ikke 
program for kikkertklassen listet opp. Det må derfor lages et konkurranseregelverk for denne 
klassen som skal benyttes opp til og med samlagsnivå. 
 
Administrasjonens drøfting 
Til sammenlikning vedtok Skyttertinget 2019 at kikkertklassen primært skal benytte samme 
opplegg som klasse AG3/HK416 i feltskyting. I skifelt og skogsløp benytter klasse AG3/HK416 
30-skudd felt og «lang løype».   
 
En del deltakerne i kikkertklassen antas å være aktive jegere, og slik sett være i grei fysisk 
form. Samtidig bør kikkertklassen ha en profil som tiltaler breddeskytteren, og slik sett kan 
det være vel så naturlig å sammenlikne med en klasse som har et noe enklere opplegg.   
 
For at det ikke skal bli et ekstra konkurransealternativ som gjør det mer krevende å være 
arrangør, bør klassen benytte et program som er mest mulig identisk med en allerede 
eksisterende klasse. Ett alternativ er å følge programmet til V55 som skyter full 30-skudd. I 
skogsløp benytter V55 samme løypelengde som de øvrige seniorklasser, mens de har 
redusert løypelengde i skifelt. Skytterklassen er et annet alternativ. Denne klassen skyter 3 
hold i normalprogrammet (18 skudd), og har vesentlig kortere løypelengde. Benyttes i så fall 
3 av holdene for klasse HK416 følges vedtaket fra siste Skytterting om at kikkertklassen skal 
benytte samme skyteopplegg som de militære klassene.  
 
Det bør imidlertid legges til at det i liten grad er deltakere i militære klasser i konkurranser 
opp til og med samlagsnivå. For å lette arbeidsmengde og arrangementskrav for arrangører, 
bør det ikke være et absolutt krav at skytedelen skal følge de militære klassene, men en 
anbefaling. 



Ved at kikkertklassen og skytterklassen benytter tilnærmet samme program unngår man 
diskusjonen om de som deltar i kikkertklassen kan konkurrere i «universalklassen» 
skytterklassen i stedet. Videre synes det ikke riktig av konkurransemessige hensyn å tillate at 
noen benytter kikkertsikter i stafetter eller lagkonkurranser.  
 
Feltutvalgets anbefaling 
Feltutvalget støtter administrasjonens innstilling med unntak av regelverket for 
stafetter/lagkonkurranser. I stafetter/lagkonkurranser foreslår feltutvalget at deltakere fra 
kikkertklassen kan benytte sitt våpen med kikkertsikte.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
I skifelt og skogsløp med skyting deltar kikkertklassen i konkurranser opp til og med 
samlagsnivå. Klassen benytter samme program og premieringsregler som skytterklassen 
med unntak av skytedelen, der klassen primært benytter opplegg som for klasse HK416.  Det 
er ikke tillatt å benytte våpen med kikkertsikte i stafetter og lagkonkurranser. 
Administrasjonen gis fullmakt til å innarbeide reglene i skytterboka vedlegg 1. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 59/2020 
Sak: Salg av reservedeler fra Skytterkontoret 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Samtlige Sauer 200 STR servicestasjoner gjennom brev dat. 25. mars 2020 har varslet 
oppsigelse av serviceavtalene med DFS med virkning fra 30. august 2020. Bakgrunnen for 
oppsigelsen er Norges Skytterstyre sitt vedtak sak 6/2019 om at Skytterkontoret 
v/salgsavdelingen skal selge reservedeler til våpenet direkte til skyttere fra 2020.  
 
I brevet fra servicestasjonene framgår det at salg av reservedeler direkte fra DFS er svært 
upopulært blant servicestasjonene. De viser til møter mellom representanter for service-
stasjonene og DFS under LS og den 16. oktober der temaet ble tatt opp. De viser til at det 
spesielt er salg av magasiner og piper servicestasjonene tjener penger på, og at salg direkte 
fra DFS vil gå på bekostning av servicestasjonene.  
 
Servicestasjonene ber om at Norges Skytterstyre omgjør vedtaket for å hindre en «åpen» 
konflikt, og ber om tilbakemelding innen 1. juni. De varsler samtidig om at servicestasjonene 
kommer til å legge fram deres sak på sosiale medier når de finner det hensiktsmessig.  
 
Norges Skytterstyre hadde i sak 6/2019 en gjennomgang av hvilke produkter salgsavdelingen 
skal selge. Dette skjedde etter at flere leverandører reagerte sterkt på at salgsavdelingen 
startet å selge litt skytterutstyr. Leverandørene mente at Skytterkontoret v/salgsavdelingen 
med dette utfordret det etablerte og velfungerende markedet som i dag eksisterer. Ved å 



selge det leverandørene kalte «melk og brød», eller volumprodukter, fryktet de at nærings-
grunnlaget for virksomheten kunne forsvinne. Som del av gjennomgangen vurderte også 
styret organiseringen av salgsavdelingen. 
 
Etter en grundig gjennomgang fattet Norges Skytterstyre følgende vedtak i sak 6/2019: 
Salgsavdelingen skal ha følgende produkter for salg: 

- Våpen SIG Sauer 200 STR, inkludert komplettering- og ombyggingssett  
- Ammunisjon og ladekomponenter   
- Reservedeler til 200 STR, også direkte til skyttere fra 2020 
- Tilleggsutstyr til våpen: Reimer, futteral og kammerflagg 
- Profileringsartikler (eks. skytebag, paraply, enkelte tekstiler, småtteri som belte, 

kortstokker etc.) 
- Relevante trykksaker 
- Medaljer og merker iht. Skytterboka 
- Avtaleprodukter (per i dag Nammo og Trimtex) 
- Sikkerhetspakke til skytebaner og førstehjelpskoffert  
 
Organisering 
Dagens organisering av salgsavdelingen opprettholdes. 
 

Administrasjonens drøfting 
De siste årene har salgsavdelingen slitt med å opprettholde en liten fortjeneste. Dette 
skyldes spesielt en markert nedgang i omsetning av våpen, og sterk konkurranse på 
ammunisjon som gjør at marginene er marginale.  
 
Styret har således de siste årene gjort flere tiltak, blant annet ved å ta over hovedlager for 
reservedeler og ta inn sentrale medaljer og merker i sortimentet. Hensikten med å ta over 
hovedlageret var i utgangspunktet praktisk begrunnet, og at vi fikk plass til dette i nytt lager.  
 
Bakgrunnen for vedtaket om å selge reservedeler direkte til skyttere var to-delt: 

- Det er mange skyttere som reagerer på at vi ikke kan selge eksempelvis magasin og 
løp til komplettering når de kjøper våpenet her.  

- Salg direkte til skyttere gjør at fortjenesten til salgsavdelingen blir større. Det var en 
forutsetning at utsalgsprisen fra Skytterkontoret og serviceprisene var er lik.  

 
Noe av bakgrunnen for å åpne opp for direktesalg var også relatert til at styret samtidig 
stoppet salg av skytterutstyr. Salg av skytterutstyr har langt større marginer, og ved å åpne 
for salg av reservedeler fra direkte til skytterne opprettholdes et marginalt overskudd, 
forutsatt en budsjettert omsetning. 
 
Det ble utarbeidet nye avtaler med servicestasjonene høsten 2019. 21 av 27 servicestasjoner 
har underskrevet ny avtale. Resterende har gitt seg. I denne avtalen er det etter sterkt ønske 
fra servicestasjonene lagt opp til litt mer fortjeneste ved salg av reservedeler. 
 
Servicestasjonene reagerer altså sterkt på at salgsavdelingen nå har startet salg av 
reservedeler med noen få produkter på nett. Foreløpig gjelder dette magasiner og diopter, 
og omsetningen så langt er ca. 20 000 kroner. Det tilsier at mesteparten av omsetningen 



fortsatt skjer via servicestasjonene. I brevet sier de opp nylig inngåtte avtaler hvis styret ikke 
omgjør vedtaket fra sak 6/2019. Samtidig vil administrasjonen bemerke at flere av 
servicestasjonene i dag selger reservedeler på nett på lik linje med salgsavdelingen. 
 
Konsekvenser ved oppsigelse av avtalene 
Det er flere konsekvenser man kan tenke seg. Det blir selvfølgelig noe synsing, men vi har 
sett på noen scenarioer.  
 
Ryddighet 
Servicestasjonene var i utgangspunktet positive til at Skytterkontoret tok over hovedlageret, 
og ble grossist for reservedeler. Det var tidligere noe murring blant servicestasjonene over at 
Landrø var både grossist og salgsledd. Nå opplever DFS noe av det samme etter at vi har 
startet med direktesalg av reservedeler. 
 
Service til skyttere 
Hensikten med Sauer servicestasjoner er at disse skal prioritere og gi DFS skytterne beste 
service. Vi tror at forretningsdrivende fortsatt vil yte god service, men i en overgangsperiode 
kan det nok tenkes at skytterne vil oppleve dårligere service der DFS får skylden for dette. 
 
Omdømme  
Det er svært vanskelig å vurdere om denne saken isolert sett kan bidra til å svekke 
omdømmet til DFS. Det kan være en utfordring at vi har organisatorisk og kommersiell del 
under samme «paraply», selv om det regnskapsmessig skilles.  
 
Hvis servicestasjonene velger å gå ut offentlig, skulde på og kritisere DFS i sosiale medier 
etc., kan det bli en periode med mange kritiske røster som kan bli krevende å stå i. Vi tror 
likevel det bli litt to-delt, mange skyttere har tross alt ønsket at salgsavdelingen skal selge 
reservedeler. Vi ser likevel at i slike saker er det lett å henge seg på kritikken mot et 
sentralledd som primært skal være et serviceorgan for hele organisasjonen.  
 
Omsetning 
Det er sannsynlig at flere av de store som trekker seg ut vil slutte å selge Sauer-piper til 
skytterne. Dette vil trolig føre til mindre omsetning av Sauer-piper, men neppe mindre 
nettofortjeneste for salgsavdelingen som vil tjene vesentlig mer per solgte pipe.  
 
Salgsavdelingen 
Hvor viktig er det å selge reservedeler direkte hvis dette fører til mye bråk? 
Administrasjonen mener at en del av kritikken er både feilaktig og urettferdig, men det 
hjelper vel ikke så mye å mene noe om det slik saken står nå. Det foreligger 4-5 forespørsler 
om å bli nye servicestasjoner, så helt uten servicestasjoner blir vi nok ikke.  
 
Et aktuelt alternativ er å sette direktesalg av reservedeler på vent, og se mer på organisering 
av salgsavdelingen igjen ved flytting av kontorlokaliteter. Nåværende utleier (som kjøpte 
bygget høsten 2018) har varslet om at de planlegger å bygge nytt, og at dagens leietakere 
må forberede seg på å flytte ut om 3-4 år. Dersom styret velger å gå for en slik løsning, 
mener administrasjonen at grossist-fortjenesten bør økes fra dagens gjennomsnitt på 10% til 
15%. En gjennomsnittlig bruttofortjeneste på ca. 15% er det samme som vi nå budsjetterer, 



med en blandet omsetning av salg til servicestasjoner og direktesalg. Dette medfører at salg 
av deler som magasin og piper kun vil skje sammen med salg av nye våpen, som tidligere. 
 
Administrasjonen anbefaler ut fra en totalvurdering at å sette direktesalg av reservedeler på 
vent tjener skyttersaken best på nåværende tidspunkt. Videre at organisering av 
salgsvirksomheten gjennomgås på nytt. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Salg av reservedeler direkte til skyttere settes på vent. Det gjøres en ny vurdering av dette og 
organisering av salgsavdelingen i forkant av at Skytterkontoret i løpet av få år må bytte 
lokaler.  
 
Bruttofortjeneste ved salg av reservedeler til servicestasjonene settes til gjennomsnittlig ca. 
15%.   
 
Forslag fra Bernt Brovold: 
Salg av reservedeler direkte til skyttere settes på vent. Det gjøres en ny vurdering av 
salgsvirksomheten og organisering av salgsavdelingen innen 1. september 2020. 
Visepresident Jan Åge Gjerstad og Midt-Norges representant Tor Jakob Reitan, forbereder 
denne vurdering i samarbeid med generalsekretæren. Bruttofortjeneste ved salg av 
reservedeler til servicestasjonene settes til gjennomsnittlig ca. 15%.   
 
Vedtak: 
Brovolds forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 60/2020 
Sak: Permitteringsregler for Skytterkontoret 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Norges Skytterstyre vedtok personalhåndbok for Skytterkontoret i sak 101/2018. 
Personalhåndboka inneholder en rekke regler og retningslinjer knyttet til den ansatte sitt 
arbeidsforhold, men ingenting om permitteringer.  
 
Koronakrisen er et eksempel på hendelser der permitteringer kan bli aktuelle, både som 
følge av manglende arbeid og sviktende inntekter. Forsvarsdepartementet har bekreftet at vi 
får beholde tildelte driftsmidler denne gangen, men det kan skje senere at bevilgningene blir 
reduserte. Salgsavdelingen er avhengige av at omsetning og marginer opprettholdes, og i 
slike kriser som vi har nå kan det være utfordrende.  
 
Det er uansett behov for permitteringsregler. Permitteringsreglene vil innarbeides i 
personalhåndboka ved neste rullering. 
 
 
 
 



Administrasjonens drøfting 
Permitteringsreglene er utarbeidet i samarbeid med de tillitsvalgte (valgte representanter 
for personalforeningen på Skytterkontoret). Ledelsen på Skytterkontoret og de tillitsvalgte er 
omforente om forslaget som nå legges fram til behandling for Norges Skytterstyre.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Permitteringsregler for Skytterkontoret godkjennes. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 61/2020 
Sak: Utfasing av skyting med AG 3 på Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Norges Skytterstyre fattet i sak 17/2019 følgende vedtak:  

«Norges Skytterstyre tar til etterretning Forsvarets beslutning om å utfase bruk av AG3 
våpenet. Klasse AG3 legges ned som konkurranseklasse i DFS fra og med 2021, og våpenet 
kan heller ikke benyttes i andre klasser i DFS fra samme tidspunkt. Med bakgrunn i vedtaket 
blir Landsskytterstevnet 2020 siste år som skyttere med AG3 kan kvalifisere seg for finale i 
Stangskyting».     

Forsvaret har over de siste årene faset ut AG3-geværet til fordel for HK416. Dette nærmer 
seg nå å være fullført, noe som var bakgrunnen for at DFS fikk tilbakemelding fra Forsvaret 
om at 2020 ville bli siste året med egen klasse for AG3 i Militært NM. Med det som bakgrunn 
fattet Norges Skytterstyre sitt vedtak om å avvikle klasse AG3 i DFS fra samme år.  

Med bakgrunn i årets avlysning av Landsskytterstevnet, herunder også Militært NM i skyting 
med HK416 og AG3, er det mottatt bekreftelse fra Heimevernet om at siste år med egen 
klasse for AG3 i Militært NM utsettes til 2021.  

Administrasjonens drøfting 
Det synes i denne saken ikke å være tilkommet nye faglige momenter som bør utredes eller 
belyses. I likhet med tidligere vurderinger er det naturlig for DFS å følge Forsvarets faglige 
vurderinger og ønsker knyttet til bruk av et slikt armevåpen. Dersom Forsvaret bekrefter at 
det blir en egen AG3-klasse i Militært NM i 2021, bør DFS legge seg på samme linje, noe som 
betyr at vedtaket om å legge ned AG3-klassen må omgjøres i form av en ett-års utsettelse.  

Siden AG3-geværet ble tatt i bruk i Forsvaret har det spesielt de siste ti-årene blitt et 
prioritert våpen til konkurranseskyting i DFS blant en del skyttere, særlig i Stangskytingen. 
Her har våpenet hevdet seg godt og gjennom det vært et svært synlig bilde på det nære 
samarbeidet mellom Forsvaret og DFS. Det foreligger i den sammenheng relevante og 
uformelle planer om en markering av AG3-geværets siste «opptreden» på LS, noe som blant 
annet NRK har fattet interesse for. Ved å forlenge klassen med ett år gis det slike muligheter.   



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å vedta følgende: 
Vedtak i styresak 17/2019 om å avvikle AG3-klassen i DFS erstattes med: 

Norges Skytterstyre tar til etterretning Forsvarets beslutning om å utfase bruk av AG3-
våpenet. AG3-klassen legges ned som konkurranseklasse i DFS fra og med 2022, og våpenet 
kan heller ikke benyttes i andre klasser i DFS fra samme tidspunkt.  

Med bakgrunn i dette vedtak blir Landsskytterstevnet 2021 siste år som skyttere med AG3 
kan kvalifisere seg for finale i Stangskyting.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 62/2020 
Sak: Tidspunkt for Landsskytterstevnet i Elverum 2021 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
I sak 35/2020 ble årets LS vedtatt avlyst. Det ble samtidig vedtatt at LS 2021 skulle foregå 
den periode det var tenkt i for LS 2021 i Bodø, for perioden 30. Juli til 6. august. Etter at 
Skytterstyret gjorde dette vedtaket, ble det videre bestemt at OL i Tokyo skulle avlyses i 
2020. Etter en tid ble de olympiske leker flyttet til perioden 24. Juli til 8. august. 
 
Dette medfører at OL blir flyttet inn i den periode LS foregår. Det var akkurat dette forhold 
som var en av hovedårsakene til LS 2020 var lagt til perioden 7. til 14. august. Det vil neste år 
også bli en ekstra utfordring i forhold til konkurranse om sendetid med Blinkfestivalen i 
skiskyting. Blinkfestivalen er planlagt sendt på NRK samme uke som LS nå er bestemt. Å 
flytte LS til uken 6. - 13. august som også var planlagt i år, vil slik medføre at disse 
kollisjonene unngås.     
 
I sak 94/2019 ble det bestemt at framtidige LS skulle gå enten med start i uke 30 eller 31. 
Ved å starte 6. august holder man seg innom det vedtaket som vil gi start LS i uke 31.   
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har forelagt denne problemstillingen med valgt tidspunkt til arrangørene i 
Elverum. I svar fra dem sier de at de kan flytte stevnet. Det vil som i år gi dem sjansen til ha 
stevnet samtidig med eksempelvis Jakt- og fiskedagene. 
 
Administrasjonen mener slik sett også med bakgrunn i vedtaket i sak 94/2019 at stevnet kan 
flyttes en uke senere. Det vil fortsatt være på et tidspunkt som er før skolestart, selv om 
flere i skoleverket trolig begynner sin planlegging den uken som LS legges til. 
 
Som beskrevet tidligere i saker om stevnetidspunkt for LS, er det å kollidere med Olympiske 
sommerleker som det største internasjonale idrettsarrangementet hvert fjerde år, noe som 
bør søkes unngått. Dette fordi det i oppmerksomhet vil dominere nyhetsbildet denne 
perioden. Slik sett vil LS få mindre PR. På den annen side er det særdeles viktig å legge LS til 
den periode som skyttere flest ønsker stevnet.  



 
Oppsummert mener administrasjonen at det etter en helhetsvurdering er tilrådelig å flytte 
LS 2021 til perioden 6. - 13. august.        
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Tidspunkt for Landsskytterstevnet 2021 i Elverum bestemmes til perioden 6.-13. august.    
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 63/2020 
Sak: Regelverk for skytejakker 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 8.172 

 
Høsten 2016 mottok DFS et felles brev fra skytterbekledningsleverandører med forslag til 
nye bekledningsregler. Med det som utgangspunkt, samt mottatte forslag fra 
lag/samlag/DFSU,vedtok Norges Skyttertsyre reviderte regler for blant annet skytterjakker.  
 
Høsten 2018 ble hele kapittel 8 i Skytterboka tatt opp til revisjon. Endelig regelverk ble 
vedtatt i styresak 117/2018. Reglene for skytejakker ble ikke endret i forhold til vedtak i 
2016.  
 
Norges Skytterstyre ga i sak 71/2019 føringer for gjennomføring og håndtering av 
avvik/regelbrudd ved bekledningskontroll. Kontrollen var planlagt gjennomført på første 
Frende-cup runde og under Landsskytterstevnet. Kontrollene blir nå gjennomført senere.   
 
I etterkant av styrets vedtak i sak 71/2019 er det blitt stilt flere spørsmål rundt regelverk for 
spesielt skytejakker, og hvordan dette skal forstås. Mange skyttere er også engstelige for at 
de har skytterbekledning som ikke er i samsvar med regelverket.  
 
Det er en generell intensjon i DFS om at regelverket skal være så enkelt som mulig, samtidig 
som det skal sette klare regler for hva som er tillatt og ikke. Det er viktig at breddeaktiviteten 
ikke rammes av strenge krav og byråkrati som setter unødige begrensninger for de som har 
lyst til å være med. Samtidig er også skyting en sport med et meget høyt nivå der mange 
satser hardt for å lykkes, noe som gjør det nødvendig å ha et regelverk som sikrer like 
konkurranseforhold.  
 
Det blir et viktig spørsmål i denne saken om DFS sitt regelverk er entydig nok. Hva betyr 
eksempelvis at det er tillatt med kunststoff og kanvas (ref. regelverket pkt. a).  
Store Norske Leksikon gir denne definisjon av kunststoff: «Kunststoff er i videste forstand 
alle stoffer/materialer som er framstilt kunstig. Brukes mest om plast og syntetiske fibre». 
SNL gir videre denne definisjon på kanvas: «Et grovt stoff vanligvis framstilt av lin, halvlin, 
hamp eller bomull med tolagte garn i toskaftbinding»  
 



I gjeldende regelverk er det særlig innhold i punkt 8.162, underpunkter a og d der det må 
foretas en avklaring.  
Juridisk vurdering 
Det er uproblematisk at det benyttes plast som materiale i jakken så lenge det er tale om 
myk plast som ikke innebærer avstiving utover intensjonen i regelverket. Dette følger av 
bokstav a) sammenholdt med bokstav b). Blir plast (eller andre materialer) derimot brukt til 
avstiving (i form av spiler, skinner, plater etc.), er dette klart i strid med regelverket, jf. 
bokstav d).   
 
I henhold til bokstav d) er det «ikke tillatt med noen form for avstiving (spiler, skinner, plater 
etc.) av tre, plast, metall, etc. i jakken.»  Oppramsingen av hva slags former for avstiving som 
er forbudt er ikke uttømmende, men bare en angivelse av de mest nærliggende eksemplene.  
Bestemmelsen må tolkes i lys av hensikten, som er sikre like konkurranseforhold.  
 
Utfordringen ligger i å trekke grensen mellom hva som er avstiving og hva som ikke er 
avstiving. Hvis det brukes materialer som gir en mindre form for avstiving, kan man komme 
opp i vanskelige grensetilfeller.  Dette tilsier at man må forsøke å finne frem til en målbar 
definisjon av hvor grensen går mellom mykt og stivt materiale.  I mellomtiden må 
vurderingen baseres på sunt skjønn.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for videre arbeid. 
 
Habilitetsvurdering: 
Jan Åge Gjerstad ba styret om vurdering av egen habilitet. Dette på grunn av nært 
familieforhold til utstyrsleverandør. Styret vedtok at Gjerstad var inhabil i saken. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 64/2020 
Sak: Innspill til kompensasjonsordninger 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 1.400 

 
Denne saken er skrevet med grunnlag i utkast til brev som sendes til Kulturdepartementet 
(KUD) fra president og generalsekretær angående kompensasjonsordninger for frivilligheten. 
Utkastet til brev forelagt Norges Skytterstyre dekker hovedtrekkene i våre momenter. Det er 
viktig at styret er godt involvert i kompensasjonssaken, slik at det gis føringer til videre 
oppfølging. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer for videre oppfølging av neste kompensasjonsordning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 65/2020 
Sak: B-sak: Tildeling av hedersbevisninger 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 4 

 
Hedersbevisninger ble besluttet tildelt. Ført i B-protokoll. 
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